
ZÁPIS
ze zasedání stavebního výboru dne 2. 6. 2021 (1/2021)

Přítomni : Dominik Mašek, Michal Pilař,  Jaroslav Trachta, Jan Černohorský

1. Čistírna odpadních vod  - shodujeme se na stanovisku, že o ČOV by měla obec jednat s
developery až po vyřešení otázky pozemku (parc.č. 322/1 - nejraději předání obci od majitele Alfa
Praha obci zdarma za smlouvou definovaných podmínek realizace). V Územním plánu by se mělo
objevit číslo o maximálním počtu obyvatel obce po realizaci všech projektů s jasnou definicí
podílu obou největších investorů. Jejich podíl na stavebních nákladech ČOV by měl představovat
minimálně jejich podíl na přírůstku EO v obci.

2. Vodojem - podporujeme vodojem na vlastních pozemcích tak, aby obec byla soběstačná a
nezávislá na dalších obcích, jako je tomu dosud. Preferujeme variantu “Punčocha. Pan Pilař
vyslovil názor, že připojení na pražský přivaděč od Nebušic dodavatel asi neschválí. Vzhledem
k nutnosti propojit obě zvýšené části Statenic přes údolí vodovodním řadem profilu DN-200,
navrhujeme přece jen se ještě zabývat myšlenkou dvou vodojemů, kde každý by byl umístěn co
nejvýš na příslušné části kopce.

3. Dopravní studie - vyjadřujeme zklamání ze závěrů studie, která podle nás dostatečně neřeší
hlavní problémy. Ale alespoň poskytuje rámec pro jednání s investory. Realizace jejich záměrů
bez řešení hlavních tahů není možná. Dopravou na území obce se studie zabývá dostatečně. Jan
Černohorský dopravní studii nehodnotil.

4. Domovní čistírny odpadních vod - evidujeme zvýšení počtu povolení na domovní čistírny  s
platností na 10 let. Vyslovujeme určité s s tímto postupem, protože správná funkce těchto čistíren
je diskutabilní, přestože majitelé mají povinnost zajišťovat průběžně rozbory. Je nutné důsledně
kontrolovat jejich provoz. U domů obývaných přechodně máme téměř jistotu, že zařízení
fungovat nebude (odumírání aktivního kalu při odstávkách zařízení).

5. Parádnice - navrhujeme nechat ji teď v současném stavu a k úpravám (nejlépe svépomocí) se
vrátit po realizaci školky. Doporučujeme oblast koncipovat jako klidovou zónu s lavičkami (v
této souvislosti konstatujeme, že v obci je laviček málo)

6. Archiv stavebních záležitostí - z iniciativy p. Černohorského vznikl na Googlu archiv hlavních
bodů, kterými jsme se jako stavební výbor zabývali. Obsahuje i fotodokumentaci a přehled všech
dosavadních zápisů z činnosti. Zainteresovaným osobám bude přístupný po zadání hesla.

7. Doplnění stavebního výboru - od nového roku rezignovala na svou funkci pí. Nováková.
Oslovený pan Vladimír Votava má o členství zájem, který všichni členové výboru podpořili.
Vzhledem k jeho nemoci jsme jeho přijetí odložili na následující setkání. Od jeho příchodu si
slibujeme příchod nových mladistvích myšlenek a podnětů.

8. Separovaný a komunální odpad - kvitujeme zvýšení četnosti odvozu odpadů. Na projevení
efektu na čistotu obce si budeme muset ještě nějakou chvíli počkat. Nicméně konstatujeme, že
některá současná stanoviště hyzdí svoje okolí. Stálo by za úvahu vybudovat (např. svépomocí)
alespoň v exponovaných místech přístřešky ( U Školy, na konečné busu, atd.). Retaurace Detaillo
má podle našich zkušeností málo odpadních nádob a pak využívá i obecní kontejnery. Někde
stanoviště úplně chybí, přestože umístění už bylo schváleno (např. Skalní).  

Ve Statenicích dne 7. 6. 2021        Jaroslav Trachta


